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Protokół Nr XLI/21 

z sesji Rady Powiatu Drawskiego 
VI kadencji 

 odbytej w dniu 26 listopada 2021r. 
w sali narad Starostwa Powiatowego w Drawsku Pom. 

 
 
 

Punkt 1 
 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu rozpoczęła sesję o godzinie 9:00 
i poinformowała, że zgodnie art. 15 zzx ust. 1 i 2 ustawy z dnia 2 marca 2020 r.  
o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem  
i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji 
kryzysowych sesja Rady Powiatu Drawskiego odbędzie się z wykorzystaniem środków 
porozumiewania na odległość (częściowy zdalny tryb obradowania). 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu przywitała serdecznie Panie i Panów Radnych, 
Zarząd Powiatu oraz zaproszonych gości, szczególnie Pana Pawła Czupryna szefa 
Zakładu Analiz Środowiskowych Eko-Precyzja oraz ogłosiła, że głównym tematem 
sesji jest ochrona środowiska. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu na podstawie listy obecności stwierdziła, że  
w sesji uczestniczy 15 Radnych (10 osób zdalnie), tym samym Rada Powiatu 
Drawskiego jest umocowana do podjęcia prawomocnych uchwał. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z § 18 ust. 2 Statutu 
Powiatu Drawskiego Radni proszeni są o odnotowanie na liście obecności godziny 
opuszczenia sali obrad i powrotu w trakcie posiedzenia. 

Stan Rady Powiatu wynosi 15 Radnych, nieobecny Radny Jacek Kozłowski. 

Treść listy obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu zakomunikowała, że na podstawie art. 15 ust. 1a 
ustawy z dnia 5 czerwca 1998r. o samorządzie powiatowym, obrady sesji Rady Powiatu 
Drawskiego będą transmitowane  i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
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i dźwięk. Nagranie obrad będzie udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 
Powiatu Drawskiego oraz na stronie internetowej powiatu. 

 

Punkt 2 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do ustalenia 
porządku obrad XL sesji Rady Powiatu Drawskiego. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni otrzymali porządek 
obrad. 

 
Treść porządku obrad stanowi załącznik numer 2 do protokołu. 
 
 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych chciałby wnieść 

zmiany do porządku obrad sesji? 

 Nikt z Radnych zmian do porządku obrad nie wniósł. 
 
Obowiązujący porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 22.10.2021 r. 

4. Sprawozdanie Starosty z prac Zarządu Powiatu w okresie między sesjami 
– druk nr  2230. 

5. Interpelacje, wnioski i zapytania Radnych. 

6. Trybuna obywatelska. 

7. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Powiatu w okresie między sesjami. 

8. Informacja o stanie środowiska w Powiecie Drawskim w roku 2020 – druk nr 
2227. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Drawskiego na lata 2021 
– 2024 z perspektywą do roku 2028”  –  druk nr 2162; 

 



3 
 

b) uchwalenia rocznego Programu współpracy Powiatu Drawskiego z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na rok 2022 – druk nr 2229; 

c) o zmianie uchwały w sprawie zasad ustalania diet radnym oraz zwrotu kosztów 
podróży służbowej –  druk nr 2199; 

d)  ustalenia wynagrodzenia Starosty Drawskiego – druk nr 2201; 

e) braku przesłanek do stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej Urszuli Ptak  
– druk nr 2200; 

f)    zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2021 - druk nr 2220; 

g) o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2021 – 2036 – druk nr 2221. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

11. Komunikaty i sprawy różne.  

12. Zakończenie sesji. 

 
 
 

Punkt 3 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do kolejnego 
punktu porządku obrad, jakim jest przyjęcie protokołu z XL sesji Rady Powiatu 
Drawskiego odbytej w dniu 22.10.2021 r.  
 
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że protokół wyłożony był do 
wglądu w Biurze Rady Powiatu. Radni otrzymali protokół również w wersji 
elektronicznej.  

 
Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy Radni mają pytania do protokołu  

z XL sesji Rady Powiatu Drawskiego z dnia 22.10.2021 r. 
 
Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 

imiennego głosowania. 
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Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami „za” przy 
  0 głosach „przeciw” i  
  0 głosach „wstrzymujących się” 
przyjęła protokół z XL sesji Rady Powiatu Drawskiego odbytej w dniu  
22.10.2021 r.  
 
Treść listy z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
 

Punkt 4 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest sprawozdanie Starosty z prac Zarządu 
Powiatu w okresie między sesjami. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Pana Wicestarostę 
Mariusza Nagórskiego. 

 Wicestarosta M. Nagórski oznajmił Radnym, że otrzymali w materiałach 
sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu od 18 października do 19 listopada  
i poinformował, że jeśli  są dodatkowe pytania, to postara się na nie odpowiedzieć. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała czy są pytania do Pana Wicestarosty. 

 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 

Wicestarosta M. Nagórski zabrał głos i poinformował obecnych na sali, że po 
sprawach różnych poda informacje dotyczące szpitala. 

 

Treść złożonego sprawozdania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Punkt 5 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są interpelacje, wnioski  
i zapytania Radnych. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosił o składanie interpelacji, wniosków  
i zapytań do Radnych 

 Przewodnicząca Rady Powiatu oddała głos zgłaszającej się Genowefie Polak. 

 Radna G. Polak zadała pytanie do Etatowego Członka Zarządu Pana Waldemara 
Włodarczyka- Na jakim etapie są prace formalne nad drogą łączącą Ostroróg z Łysinin 
w Gminie Czaplinek powiedziała, że wie o trwających uzgodnieniach  
i przekazywaniach gruntu pod tą drogę oraz współpracy z nadleśnictwem Borne 
Sulinowo ze względu na pytania mieszkańców. 

 

Treść zapytania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i przywitała Panią Sekretarz, Panią Skarbnik 
oraz Etatowego Członka Zarządu Waldemara Włodarczyka, a także oznajmiła, że 
odpowiedzi na pytania będą później. 

 

 Przewodnicząca Rady przekazała głos zgłaszającemu się 
Wiceprzewodniczącemu Karolowi Korczyńskiemu. 

 

 Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zabrał głos i zadał pytanie do Zarządu 
dotyczące interpretacji przepisu prawa dotyczącego nauczycieli, a w szczególności 
nauczyciela Cezarego Capka. Sprawa jest sporna i toczy się od września, Pan Cezary 
Czapka zwrócił się do wiceprzewodniczącego, sprawą jest zainteresowany również 
Radny Pan Marek Tobiszewski. Po wspólnych rozmowach z Markiem Tobiszewskim, 
Panią Dyrektor i Panem Wicestarostą dostali tylko informację , że pismo o interpelacji 
poszło do kuratorium. Następnie Wiceprzewodniczący zwrócił uwagę, że prawie  
2 miesiące minęło i dalej nie ma odpowiedzi. Wpłynęło kolejne pismo od Pana Cezarego 
Capka do Zarządu i do Biura Rady Powiatu, na które nie ma odpowiedzi. 
Wiceprzewodniczący zwrócił uwagę, że w takich sprawach obowiązuje KPA. Radny  
K. Korczyński poprosił o udzielenie odpowiedzi, kiedy i w jakim terminie oraz  jakiego 
rodzaju zostanie udzielona odpowiedź dla wnioskującego. 
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 Przewodnicząca Rady zabrała głos i spytała czy są jeszcze interpelacje, wnioski 
i zapytania.  

 

 Na salę narad przybył Starosta S. Cybula. Stan Rady Powiatu wynosi 
 16 Radnych.  

 

 Przewodnicząca Rady zabrała głos i przekazała głos zgłaszającej się Radnej 
Grażynie Buczek. 

 

 Głos zabrała Radna Grażyna Buczek i zapytała o kanalizację deszczową  
w Lubieszewie, na którą gmina przeznaczyła ponad 25 000, chodnik w Stawnie, gdzie 
przeznaczono ponad 16 000 oraz ulicę Czwartaków gdzie przeznaczono około 20 000. 
Radna G. Buczek powiedziała, że chciałaby wiedzieć co się dzieje z tymi zadaniami  
i na jakim są etapie, bo nie ma ich w realizacji. Kolejne pytanie dotyczyło skrzyżowania 
w Złocieńcu na ul. Stasica, Śląska i Cieszyńska gdzie zachodzi potrzeba naprawy 
nawierzchni oraz odprowadzenia deszczówki. Kolejne pytanie dotyczyło ulicy 
Brzozowej w Złocieńcu- przebudowa jezdni, chodnika z odprowadzeniem deszczówki. 
Radna spytała na jakim etapie jest zadanie Złocieniec- Darskowo oraz jaka jest 
realizacja zadania- wykonanie sieci kanalizacji deszczowej i modernizacji ulic Chopina- 
Piaskowa. 

Treść złożonych zapytań stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu zabrała głos i spytała zgromadzonych czy są 
jeszcze pytania. 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał.  

 

Przewodnicząca Rady zadała zapytanie odnośnie 15 listopada gdzie odbyło się 
spotkanie dyrektorów zespołu szkół i PCKZiU, jakie wyniki były tego spotkania 
odnośnie reorganizacji w szkołach. Drugie  pytanie dotyczyło tego dlaczego opiekunka 
dzieci z Ukrainy nie otrzymuje wynagrodzenia.  Przewodnicząca Rady poprosiła 
również o przedstawienie w skrócie wyniku spotkania Starosty z pracownikami szpitala 
na sali narad. . 

Treść złożonych zapytań stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma zapytania, wnioski 
lub  interpelacje.  
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Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

 

 

Punkt 6  

 

Przewodnicząca Rady zabrała głos i poinformowała zgromadzonych, że punkt 6 
jest niemożliwy do zrealizowania. 

 

           Punkt 7 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu porządku obrad, jakim są sprawozdania 
 z działalności Komisji Rady Powiatu Drawskiego między sesjami. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Panią Genowefę 
Polak- Przewodniczącą Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju o przedstawienie 
sprawozdania z działalności w okresie między sesjami. 

 Głos zabrała Pani G. Polak – Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki  
i Rozwoju, która powiedziała, że Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju   
w okresie międzysesyjnym odbyła jedno posiedzenie w dniu 23 listopada 2021 r. 
Obecnych było 7 członków ( w tym 2 zdalnie). W posiedzeniu uczestniczyli także 
Skarbnik Powiatu Joanna Andrykowska, Główny Specjalista do spraw pozarządowych 
i współpracy z przedsiębiorstwami Romana Kowalewicz, Etatowy Członek Zarządu 
Waldemar Włodarczyk oraz Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Pan Robert 
Ziółkowski. Zgodnie z zaplanowanym porządkiem obrad członkowie pozytywnie 
przyjęli protokół Komisji Budżetu z dnia 18 października. Na wstępie dyskutowano nad 
rocznym programem współpracy Powiatu Drawskiego z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022. 
Wyjaśnienia złożyła Pani Romana Kowalewicz. Po dyskusji jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały na druku 2229. Kolejnym etapem pracy komisji było 
omówienie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 
2021, który znajduje się na druku 2220. Po dokonanych zmianach budżet zamyka się 
dochodami w kwocie 109 686 822 zł i 96 gr. w tym dochodami majątkowymi  
6 557 518 zł 55 gr. Wydatkami 121 542 103 zł i 95 gr. w tym majątkowymi 
21 151 851zł i 20 gr.  Deficytem budżetowym 11 855 281 zł i 99 gr. Przychodami  
w kwocie 13 405 280 zł  i 99gr i rozchodami i spłatą kredytu w kwocie 1 550 000. 
Wyjaśnienia złożyła Pani Skarbnik Powiatu. Po dyskusji przedstawiony projekt 
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uchwały został większością głosów pozytywnie zaopiniowany. Razem z powyższym 
dokumentem omówiono projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia 
WPS na lata 2021-2026 druk 2221 . Ten projekt większością głosów uzyskał pozytywną 
opinię. Wicestarosta Waldemar Włodarczyk i Naczelnik Wydziału Ochrony 
Środowiska Robert Ziółkowski omówili Program Ochrony Środowiska dla Powiatu 
Drawskiego na lata 2021-2022 z perspektywą do roku 2028 oraz Informację o stanie 
środowiska w Powiecie Drawskim w roku 2020. Członkowie Komisji jednogłośnie 
przyjęli projekt uchwały na druku 2162, dotyczący przyjęcia programu ochrony 
środowiska. Następnie omówiono pozostałe projekty uchwał będące w porządku obrad 
sesji znajdujące się na druku 2199, 2201.  Dwa projekty uchwał dotyczące zmiany 
wysokości diet dla Radnych oraz wynagrodzenia dla Starosty, członkowie komisji 
przyjęli większością głosów. Natomiast projekt uchwały na druku numer 2200 
zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie- dotyczyło to skargi na Panią Przewodniczącą. 
W sprawach bieżących przewodnicząca komisji poinformowała, że jest już 
przygotowany projekt planu pracy Komisji Budżetu Rady Powiatu Drawskiego na rok 
2022. Członkowie komisji zostali poproszeni o ich sugestie zadań do realizacji, które 
znalazłyby się w tym dokumencie. 

Treść sprawozdania z Komisji Budżetu Gospodarki i Rozwoju w dniu 23 listopada 
2021 roku stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej. 

 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan H. Szreta, który 
powiedział, że członkowie Komisji Rewizyjnej w okresie międzysesyjnym  spotkali się 
2-krotnie na posiedzeniach komisji. W dniu 15 listopada na posiedzeniu zdalnym 
komisji analizowano odwołanie Pani Dyrektor Placówki Opiekuńczo Wychowawczej 
od części wniosków i zaleceń pokontrolnych. Na podstawie dodatkowych czynności 
kontrolnych członków zespołu kontrolnego podczas, których przeanalizowano 
dokumenty dodatkowe udostępnione przez Panią Dyrektor placówki, komisja 
postanowiła uznać za zasadne wnioskowane usunięcie z wystąpienia pokontrolnego 
punkty 6 i 7. . Komisja zatwierdziła jednogłośnie odpowiedź na odwołanie Pani dyrektor 
Placówki Opiekuńczo Wychowawczej. Komisja opracowała i zatwierdziła jednogłośnie 
plan kontroli na rok 2022. Zaplanowano kontrolę w Powiatowym Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego w Drawsku Pomorskim, Powiatowym Centrum Pomocy 
Rodzinie w Drawsku Pomorskim oraz kontrolę w Zarządzie Dróg Powiatowych  
w Drawsku Pomorskim. Na posiedzeniu komisji w dniu 24 listopada udział brało  
3 członków stacjonarnie oraz 1 członek zdalnie. W posiedzeniu uczestniczyli także Pani 
Przewodnicząca Rady Powiatu oraz Etatowy Członek Zarządu Waldemar Włodarczyk. 
Na posiedzeniu w dniu 24 listopada członkowie komisji ustalili, że do planu kontroli 
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planowych  na rok 2022 wprowadza się dodatkową kontrolę w Wydziale Promocji 
Starostwa Powiatowego w Drawsku Pomorskim. Kontrolę tą zaplanowano jako 
pierwszą w planie i odbędzie się ona w miesiącu styczniu. W głosowaniu jednogłośnie 
zatwierdzono zmianę i zaktualizowano plan kontroli na rok 2022. W punkcie 4 porządku 
obrad posiedzenia członkowie komisji zapoznali się z materiałami przygotowanymi na 
sesję Rady Powiatu Drawskiego. Zaproszony na posiedzenie Etatowy Członek Zarządu 
przybliżył członkom komisji przygotowaną Informację o stanie środowiska w Powiecie 
Drawskim oraz odpowiadał na zadawane mu pytania. Zapoznano się i pozytywnie 
zaopiniowano z pozostałymi projektami uchwał na sesję. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącą 
Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego –  Panią B. Głowacką i złożenie 
sprawozdania. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego- 
Pani B. Głowacka, która powiedziała, że posiedzenie odbyło się 25 listopada 2021r.  
w sali narad Rady Powiatu Drawskiego. Prowadzone było w systemie zdalnym,  
3 członków komisji obradowało zdalnie. Wiodącymi tematami posiedzenia była 
Informacja o stanie środowiska Powiatu Drawskiego w 2020 r. oraz Program Ochrony 
Środowiska Powiatu Drawskiego na lata  2021- 2024 z perspektywą do roku 2028.  
W posiedzeniu komisji uczestniczyli Naczelnik Ochrony Środowiska Starostwa 
Powiatowego Pan Robert Ziółkowski. Podczas omawiania programu zwrócono uwagę 
miedzy innymi na pracę nad tworzeniem programu, ramy czasowe, zakres tematyczny, 
cele i zadania programu ochrony środowiska . Radni pozytywnie ocenili opracowany 
program, który nie jest obligatoryjny, ale często wymagany przy aplikowaniu w ośrodki 
zewnętrzne. W sprawach bieżących poruszono tematy aktualnej sytuacji związanej  
z prowadzonym postępowaniem w związku ze złożeniem wniosku spółki Szpitale 
Polskie SA. o upadłość, jak też planowaną zmianę operatora i  bezpieczeństwo 
funkcjonowania Drawskiego Centrum Specjalistycznego. Problem związany z rosnącą 
liczbą populacji kormorana na Pojezierzu Drawskim, w tym zagrożenia dla środowiska, 
aktualną sytuację epidemiologiczną na terenie powiatu drawskiego, jak też trwające 
konsultacje społeczne z mieszkańcami Powiatu Drawskiego w sprawie zmiany granic 
gmin Drawsko Pomorskie i Kalisz Pomorski. Omówiono materiały na sesję, które Radni 
zaopiniowali pozytywnie. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poprosiła o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Oświaty Romualda Kurzątkowskiego i przedstawienie sprawozdania  
z działalności Komisji w okresie między sesjami. 
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Głos zabrał Romuald Kurzątkowski – Przewodniczący Komisji Oświaty, który 
powiedział, że Komisja Oświaty odbyła jedno posiedzenie między sesjami w dniu  
24 listopada stacjonarnie, 2 członków było nieobecnych, 1 usprawiedliwiony. Tematyka 
spotkania i posiedzenia komisji związana była ze spotkaniem z kierownikami 
internatów i burs prowadzonych przez placówki oświatowe Powiatu Drawskiego. 
Spotkanie wniosło ważną cześć do pracy komisji i rady. Chodzi o trudne problemy 
między internatami i bursami głównie o regulację stawek żywieniowych co do opłaty 
ucznia, będą one wymagały korekty i zwiększenia, dostosowania do obecnych sytuacji 
na rynku inflacji i kosztów. Drugim czynnikiem, który jest ważny jeżeli chodzi  
o wychowanków burs i internatów to są opłaty stałe, które powinny stać się elementem 
głównym wzmacniającym internat i pokrywać pewne koszty i wydarzenia, które mogą 
być w ramach tych opłat stałych realizowane. Specyfika internatów to specyfika 
obecności uczniów w okresie COVID-owym. Tutaj muszą być dopracowane zasady 
opieki, ale także i kwarantanny i całego procesu, kiedy pojawiają się ogniska 
zachorowań. Specyficzną formą jest tutaj bursa w Drawsku, kiedy mamy do czynienia 
z dużą liczbą uczniów pochodzących z Ukrainy. Tutaj ten warunek wymaga, aby  
w perspektywie rekrutacji na następny rok obowiązkiem tych osób przebywających do 
internatu lub bursy jest zaszczepienie- to są główne warunki zachowania pewnej 
stabilności placówki. Jeśli chodzi o sprawy również ważne to we wszystkich 
praktycznie  jednostkach funkcjonują szkolne schroniska młodzieżowe i tutaj ważną 
sprawą jest zmiana stawek opłat, które były przyjęte ostatnio w 2013 roku i one nie są 
adekwatne do sytuacji na rynku i wymagają podniesienia. Jest sygnał odnoszący się do 
sprawy wykonani tego budżetu w warunkach kiedy COVID ogranicza przepływ 
turystów i osób korzystający z tego typu placówek. Ze spraw, które trzeba było 
zweryfikować, to dyskutowano  podczas spotkania z dyrektorami, a też  i kierownicy 
jednostek podkreślili, że należy pochylić się nad zmianą wysokości dodatku 
funkcyjnego jaką otrzymują kierownicy tych jednostek, bo zadań jest wiele  
w porównaniu do innych pracowników oświaty. Następnie podjęto dyskusję nad 
uchwałami  uchwały, które są wprowadzane do porządku obrad sesji. Wszystkie zostały 
przyjęte jednogłośnie. W spotkaniu uczestniczył Pan Waldemar Włodarczyk, który 
przedstawił elementy zadań inwestycyjnych w placówkach. Ustalono, że wszystkie 
jednostki nie mają problemu z zabezpieczeniem miejsc noclegowych czyli 
zakwaterowania uczniów i na bieżąco są przygotowywane, że w następnym roku te  
internaty będą przygotowane do nowej rekrutacji. Ostatnią sprawą była dyskusja nad 
propozycją zmian w systemie oświatowym z rozwojem  szkolnictwa technicznego 
 i branżowego, tutaj Wicestarosta Mariusz Nagórski przedstawił 2 warianty rozwiązań 
dotyczących głównie  placówki Zespołu Szkół  w Drawsku Pomorskim. Po dyskusji 
zakończono to stwierdzeniem, że należy przygotować określone materiały 
 w odniesieniu do ekonomicznej i organizacyjnej strony  na wyodrębnionym 
posiedzeniu Komisji Oświaty, na którym będzie dyskutowany dalej.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji Marka Banaszka. 

 

Głos zabrał Marek Banaszek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków 
 i Petycji, który powiedział, że Komisja Skarg Wniosków i Petycji w okresie 
międzysesyjnym w listopadzie  spotkała się 2 krotnie, 1 listopada pierwszy raz 
 i 17 listopada drugi raz.  Głównym tematem posiedzenia było rozpatrzenie skargi na 
Dyrektora Powiatowego Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego.  

 

Punkt 8 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest Informacja o stanie środowiska  
w Powiecie Drawskim w roku 2020.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że informacja przygotowana 
przez Panią Annę Bakierowską Naczelnika Regionalnego Wydziału Monitoringu 
Środowiska w Szczecinie została wysłana do Radnych drogą mailową.  

Przewodnicząca Rady Powiatu powiedziała, żeby pytania kierować do 
Naczelnika Wydziału Ochrony Środowiska, jak wiadomo program ochrony środowiska 
określa politykę środowiskową, a także wyznacza cele i zadania środowiska oraz 
szczegółowe programy zarządzania środowiskowego, w tym programie zawarte są 
wszystkie dane. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała czy ktoś z Radnych ma pytania do 
przedstawionej informacji? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał  

 

Treść Informacji o stanie środowiska w Powiecie Drawskim w roku 2020 stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu. 

Punkt 9 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni zgodnie z porządkiem 
obrad przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 
„Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Drawskiego na lata 2021-2024  
z perspektywą do roku 2028”.  Jest to druk numer 2162. Urszula Ptak przypomniała 
Radnym, iż uchwałę wraz z Programem otrzymali drogą mailową. Następnie zaprosiła 
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Pana Pawła Czupryna - szefa zakładu analiz środowiskowych Eko-precyzja  
o zreferowanie w skrócie  Programu.  

Głos zabrał Paweł Czupryn - szef zakładu analiz środowiskowych, który 
reprezentował firmę Eko-precyzja.  Jego firma opracowała projekt Programu, projekt 
środowiska dla Powiatu Drawskiego na kolejną perspektywę czasową. Opracowanie 
tego dokumentu wynika z prawa o ochronie środowiska. Artykuł 17 nakłada obowiązek 
opracowania i wdrożenia takiego dokumentu.  Zgromadzono informację na terenie 
powiatu, zapoznano się z dokumentami wyższego szczebla w celu osiągnięcia celów 
środowiskowych na poziomie powiatowym. Dokument został zaopiniowany przez 
Zarząd Województwa Zachodniopomorskiego, Regionalną Dyrekcję Ochrony 
Środowiska oraz Państwową Wojewódzką Inspekcje Sanitarną. Przeprowadzona została 
prognoza oddziaływania na środowisko gdzie wykazano, że realizacja dokumentu 
przyczyni się do poprawy stanu środowiska na terenie powiatu w perspektywie 
wieloletniej. Dokument jest przeglądem stanu środowiska oraz wskazuje kierunki oraz 
cele działań aby środowisko na terenie Powiatu Drawskiego nie uległo pogorszeniu.  
W celu sprawozdawczości z realizacji dokumentu wyznaczone  zostały wskaźniki 
monitoringu, w których porównywanie w latach następnych pozwoli na określenie  
w jakim stopniu program został zrealizowany, jak przyczynił się do poprawy 
środowiska na terenie powiatu oraz są zawarte informacje w dokumencie na temat 
finansowania poszczególnych działań. W następnej kolejności poinformował  
o możliwości zadawania pytań,  na które postara się udzielić odpowiedzi. 

Przewodnicząca Rady Powiatu zadała pytanie szefowi zakładu analiz 
środowiskowych jakie są zagrożenia środowiskowe na terenie Powiatu Drawskiego. 

Szef analiz środowiskowych odpowiedział, że jeżeli chodzi o zagrożenia to 
dotyczą one zanieczyszczenia powietrza w regionie, jak również na terenie  całego kraju 
jest przekroczony poziom benzopirenu, który jest produktem niecałkowitego spalania. 
Niekompletne spalanie powoduje, że wytwarza się on jako wielopierścieniowy 
węglowodór aromatyczny, bardzo rakotwórczy, znajduje się w powietrzu w zależności 
od warunków atmosferycznych to nasilenie jest większe. To jest główny problem, który 
dotyczy jakości powietrza. Zgodnie z badaniami hałasu przy różnych szlakach 
komunikacyjnych również stwierdzono przekroczenia dopuszczalnych poziomów 
natężenia dźwięku, chodzi tutaj o hałas komunikacyjny. No i niestety stan wód 
powierzchniowych wykazuje słaby stan. Nie jest to zależne od Powiatu i Powiat nie ma 
tutaj narzędzi i możliwości, aby te wszystkie problemy rozwiązać, ale jest to jakiś sygnał 
głównie dla gmin, które będą realizować zadania inwestycyjne aby na tych działaniach 
się skupić.  

Przewodnicząca Rady Powiatu zadała pytanie szefowi zakładu analiz 
środowiskowych dotyczące ozonu trójskładnikowego, jak go zmniejszyć i jakie są 
zamierzenia aby zlikwidować taką wysoką wartość. 
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Szef analiz środowiskowych w odpowiedzi na zadane mu pytanie odpowiedział, 
że tutaj mamy tak zwany niedotrzymany poziom docelowy. Wszelkie działania jakie 
ograniczą emisje spowodują, że to zanieczyszczenie nie będzie znajdować się  
w powietrzu, będzie przyczyniać się do ograniczenia. Będą teraz nowe środki unijne, 
nowa perspektywa, nowe programy, w tym krajowe dotyczące poprawy jakości 
powietrza.  

Przewodnicząca Rady oddała głos zgłaszającemu się Wiceprzewodniczącemu 
Redy - Karolowi Korczyńskiemu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zabrał głos i zadał pytanie szefowi analiz 
środowiska, a mianowicie, że interesuje go odpowiedź na pytanie dotycząca, rzeki 
Drawy. Przeczytał, że  jednolita część wód powierzchniowych JTPW oceniona jest pod 
względem stanu ekologicznego i chemicznego. Następnie opowiedział o incydencie jaki 
miał miejsce na  terenie powiatu tj. o gwałtownym opadnięciu lustra wody dopływu 
rzeki. Hydromorfologiczne elementy i monitoring diagnostyczny, monitoring 
operacyjny i monitoring operacyjny chemiczny. Wiceprzewodniczący zadał pytanie- 
Czy Państwo są właściwi, czy współpracują na tym odcinku jeżeli stwierdzą zmiany 
elementu stanu ekologicznego, który może mieć wpływ na jakość wody naturalnej 
zwracając uwagę na JPTW (sztuczne powstałe w wyniku człowieka) co sugeruje 
podejrzenie, że ktoś tam ingerował przez jakiś dopływ, czy ujście kanału. 
Wiceprzewodniczący zadał pytanie szefowi analiz - czy Panu coś wiadomo na ten temat, 
a jeżeli tak to czyja to kompetencja jest Wód Polskich, czy Państwa we współpracy? 

Przewodnicząca Rady Powiatu zabrała głos i dodała do zapytania 
Wiceprzewodniczącego Rady uzupełniając, że w niektórych miejscach Powiatu 
Drawskiego Drawy w ogóle nie ma, jest tylko koryto tak jak w miejscowości Prosinko. 

Szef analiz środowiskowych odpowiedział jeżeli chodzi o obszar rzek to oni 
przedstawiają zagrożenia w opracowaniu. Właściwym tutaj organem są Wody Polskie, 
które opierając się na monitoringu Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska, 
mogą reagować właśnie na takie zagrożenia dotyczące między innymi stanu 
ekologicznego. Bardzo istotna jest ocena ogólna jakości wód, która tutaj wypada 
niekorzystnie, składa się z 2 elementów chemicznego i ekologicznego. Jeżeli jeden  
z nich jest zagrożony przynajmniej w umiarkowanym stanie to już ogólny stan wód 
określany jest jako zły co jest zagrożeniem. Nie są w stanie stwierdzić, czy była 
ingerencja, aczkolwiek można skierować pytanie do Wód Polskich oni na pewno 
przyjrzą się sprawie i stwierdzą  z czego wynika te zaburzenie stosunków wodnych.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Powiatu, która zadała  pytanie szefowi analiz 
środowiskowych : czy i  z ich analiz są wnioski i gdzie one są kierowane? 

Głos zabrał Szef analiz środowiskowych, który odpowiadając na pytanie 
Przewodniczącej Rady Powiatu powiedział, że wnioski są w dokumencie i w 
podsumowaniu w analizie SWOT każdego rozdziału.  Mamy silne strony Powiatu, słabe 
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strony, szanse i zagrożenia. Tam można zapoznać się z działaniami, które przyczynią 
się do jakości środowiska i co jest istotne sam dokument  na szczeblu powiatowym 
definiuje te zagrożenia w skali Powiatu, to jednak gminy poprzez opracowanie 
programów gminnych ochrony środowiska będą organizować te działania na swoim 
obszarze w celu poprawy tych komponentów środowiska. Hierarchia jest taka, że 
najpierw opracowany jest wojewódzki dokument, następnie powiatowy, który przynosi 
te cele środowiskowe w oparciu o zagrożenie jakie na terenie powiatu się znajdują 
 i finalnie powstają dokumenty gminne, które są już bardziej dokumentami 
wykonawczymi, które planują działania na swoim  obszarze i zmierzają do poprawy 
jakości środowiska we współpracy z wszystkimi jednostkami, które są odpowiedzialne 
za realizację. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Powiatu, która  spytała obecnych na sali, czy 
mają pytania do szefa analiz środowiskowych. 

Nikt z Radnych głosu nie zabrał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu zabrała głos i odczytała uchwałę na druku numer 
2162 w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Drawskiego na 
lata 2021-2024 z perspektywą do roku 2028”. 

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała Radnych obecnych na Sali, czy mają 
uwagi do uchwały . 

Nikt z Radnych uwag nie zgłaszał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała Radnych, że przystępuje do 
głosowania imiennego uchwały na druku numer 2162 w sprawie przyjęcia „Programu 
Ochrony Środowiska dla Powiatu Drawskiego na lata 2021-2024 z perspektywą do roku 
2028”. 

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16   głosami ,,za’’ przy 

0 głosach ,,przeciw’’ i 
  0   głosach ,,wstrzymujących się’’ 
podjęła uchwałę NR XLI/263/2021 w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony 
Środowiska dla Powiatu Drawskiego na lata 2021-2024 z perspektywą na 2028”. 

  

Treść listy imiennego głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

           Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr  11 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu podziękowała za przybycie szefowi analiz 
środowiskowych oraz życzyła dużo zdrowia i zaprosiła do współpracy. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przystąpią do 
następnego punktu jakim jest podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia rocznego 
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Programu współpracy Powiatu Drawskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022. Druk numer 
2229. Projekt został wyłożony do wglądu od września 2021r. Były przeprowadzane 
konsultacje, a następnie Przewodnicząca oznajmiła, że Radni otrzymali projekt uchwały 
drogą elektroniczna jak również na papierze.   

 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu przeczytała szczegółowo całą uchwałę i zapytała 
Radnych, czy mają pytania do uchwały? 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Radnych, czy chcieliby wnieść uwagi, 
propozycje i zapytania.  

Nikt z Radnych uwag nie zgłaszał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu przypomniała Radnym, że komisje 
przepracowały ten materiał na Komisji Budżetu.  

Przewodnicząca Rady zapytała Radną Genowefę Polak, czy ma pytania? 

Radna Genowefa Polak odpowiedziała, że nie ma pytań, wszystko było 
wyjaśnione na komisji i wnioski, które były sugerowane zostały przegłosowane. 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała Radnych, czy ma ktoś pytanie do tego 
projektu programu. 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała uchwałę na druku numer 2229  
w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy Powiatu Drawskiego  
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na rok 2022. 

Przewodnicząca Rady Powiatu zapytała, czy ktoś z Radnych ma pytania do uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że przechodzimy do głosowania 
imiennego. 

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
16 głosami ,,za’’ przy 

0 głosach ,,przeciw’’ i 
  0 głosach ,,wstrzymujących się’’ 
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podjęła uchwałę Nr XLI/264/2021 w sprawie uchwalenia rocznego Programu 
współpracy Powiatu Drawskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2022. 
 
Treść listy imiennego głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr  13 do protokołu. 

 

 

 Przewodnicząca Rady poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad Radni 
przystąpią do kolejnego punktu, jakim jest podjęcie uchwały o zmianie uchwały  
w sprawie zasad ustalenia diet radnym oraz zwrotu kosztów podróży służbowej. 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym treść uchwały.  

Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma pytania do 
uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
14 głosami ,,za’’ przy 

0 głosach ,,przeciw’’ i 
1 głosach ,,wstrzymujących się’’ 

 
podjęła uchwałę Nr XLI/265/2021 o zmianie uchwały w sprawie zasad ustalania diet 
radnym oraz zwrotu kosztów podróży służbowej. 

 
Radna  Barbara Głowacka nie brała udziału w głosowaniu. 

 
Treść listy imiennego głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr  15 do protokołu. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przejdą do kolejnego punktu, jakim jest podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 
wynagrodzenia Starosty Drawskiego. 

 Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że uchwała została do Radnych 
dostarczona. 

 Przewodnicząca Rady zapytała, czy Radni mają pytania, komentarze do uchwały. 

 Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu odczytała Radnym treść uchwały na druku 2201 
w sprawie uchwalenia wynagrodzenia Starosty Drawskiego. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu spytała, czy ktoś z Radnych ma pytania do uchwały? 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przejdą do głosowania 
imiennego uchwały na druku numer 2201. 

 
 
 
Rada Powiatu w obecności 16 Radnych: 
13 głosami ,,za’’ przy 

0 głosach ,,przeciw’’ i 
1 głosach ,,wstrzymujących się’’ 
podjęła uchwałę Nr XLI/266/2021 w sprawie wynagrodzenia Starosty Drawskiego. 

 
Radna Barbara Głowacka i Radny Stanisław Cybula nie brali udziału  
w głosowaniu. 

  
Treść listy imiennego głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały stanowi załącznik nr  17 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, ze uchwała została przyjęta i wchodzi w życie  
z dniem podjęcia,  z mocą obowiązującą od dnia 1 sierpnia 2022 roku. 

Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że w związku  
z drukiem nr 2200 z uwagi na fakt, że kolejny punkt jakim jest podjęcie uchwały 
 w sprawie braku przesłanek do stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Radnej Urszuli Ptak 
dotyczy jej osobiście w związku z tym na podstawie artykułu 11 ustęp 4 Statutu 
wyznaczyła do wykonania swojego obowiązku Karola Korczyńskiego 
Wiceprzewodniczącego Rady prosząc o przeprowadzenie tego punktu porządku obrad 
włącznie z głosowaniem informując, że na ten czas przewodnicząca opuści salę obrad. 

 Karol Korczyński  - Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że w związku 
 z opuszczeniem Sali obrad przez Przewodniczącą Rady Urszulę Ptak on przejmie 
prowadzenie obrad na czas podjęcia uchwały na druku 2200  po   czym  przeczytał 
Radnym projekt uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zapytał,  czy ktoś z Radnych chciałby zadać 
pytanie odnośnie projektu uchwały. 

 Głos zabrała Radna Genowefa Polak, która zadała pytanie, czy podpisując 
uchwałę podpisywała przewodnicząca czy wiceprzewodnicząca. 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Karol Korczyński i w odpowiedzi na 
zadane mu pytanie odpowiedział, że Pani Przewodnicząca wyłączyła się dlatego, że nie 
może brać udziału w głosowaniu dotyczącej jej osoby. Wiceprzewodniczący oznajmił 
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że przejął prowadzenie sprawy i on podpisze tą uchwałę. Pismo, które przeczytał 
przewodniczący od Wojewody z pytaniami czy będzie ta uchwała i czy Przewodnicząca 
brała udział w głosowaniu więc  stąd wyłączenie się Radnej Urszuli z tego punktu. 
Następnie poinformował, że osobiście podpisze uchwałę z takim wynikiem z jakim 
zagłosują Radni. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zadał pytani, czy ktoś z Radnych chciałby 
zadać pytanie odnośnie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu odczytał uchwałę i poinformował Radnych, 
że przechodzi do głosowania uchwały z dnia 26 listopad 2021r na druku 2200 w sprawie 
braku przesłanek do stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnej Urszuli Ptak. 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15 głosami ,,za’’ przy 

0 głosach ,,przeciw’’ i 
0 głosach ,,wstrzymujących się’’ 

podjęła uchwałę Nr XLI/267/2021 w sprawie braku przesłanek do stwierdzenia 
wygaśnięcia mandatu radnej Urszuli Ptak. 
 
  

Treść listy imiennego głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały wraz z załącznikiem stanowi załącznik nr  19 do protokołu. 

 
  Na salę obrad wróciła Urszula Ptak – Przewodnicząca Rady Powiatu. 
 

          Głos zabrał Karol Korczyński – Wiceprzewodniczący Rady, który  poinformował 
Radnych, że przekazuje dalsze prowadzenie obrad Przewodniczącej Rady Powiatu 
Urszuli Ptak. 

 
 

           Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przejdą do kolejnego punktu, jakim jest podjęcie uchwały w sprawie zmian  
w budżecie Powiatu Drawskiego na rok 2021 druk numer 2220. 

 
           Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała że uchwała została wysłana do 
Radnych drogą elektroniczną, a następnie odczytała Radnym treść uchwały. 

Przewodnicząca Rady zapytała czy Radni mają pytania odnośnie uchwały. 

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 
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Rada Powiatu w obecności 15 Radnych: 
15   głosami ,,za’’ przy 
0  głosach ,,przeciw’’ i 
0 głosach ,,wstrzymujących się’’ 

podjęła uchwałę Nr XLI/268/2021 w sprawie zmian w budżecie Powiatu 
Drawskiego na rok 2021. 

 
  

 
Treść listy imiennego głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Treść podjętej uchwały wraz z załącznikiem stanowi załącznik nr  21 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że Radni przejdą do podjęcia 
uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Drawskiego na lata 2021-2036. 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy Radni mają pytania odnośnie uchwały.  

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

Przewodnicząca Rady odczytała uchwałę na druku numer 2221 o zmianie 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego 
na lata 2021-2036. 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy Radni mają pytania odnośnie projektu 
uchwały.  

Nikt z Radnych pytań nie zgłaszał. 

Rada Powiatu w obecności 15 Radnych : 
14 głosami ,,za’’ przy 
  0 głosach ,,przeciw’’ i 
  1 głosie ,,wstrzymującym się’’ 

 
podjęła uchwałę Nr XLI/269/2021 Rady Powiatu Drawskiego o zmianie uchwały  
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Drawskiego na lata 
2021-2036. 

 
 Treść listy imiennego głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Treść podjętej uchwały z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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Punkt 10 

 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 

Radni przystąpią do kolejnego punktu, jakim są odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

Głos zabrał Starosta S. Cybula, który przeprosił za spóźnienie z powodu  
uczestniczenia w szkoleniu organizowanym przez Pana Wojewodę dotyczącym 
bezpieczeństwa lokalnego, regionalnego jak również na szczeblu krajowym 
prowadzone ono było przez wykładowców akademii sztuki wojennej. Starosta 
podziękował za głosowanie w sprawie dotyczącej jego osobiście. Starosta 
poinformował, że na pytania, które Radni zadawali Zarząd udzieli odpowiedzi na 
piśmie, natomiast co do niektórych odniesie się Wicestarosta Mariusz Nagórski. 

 
Głos zabrał Wicestarosta M. Nagórski i poinformował, że pytanie Radnego  

K. Korczyńskiego przekaże do Dyrekcji szkoły prosząc o odpowiedź. Wicestarosta  
M. Nagórski mówił o spotkaniu w Starostwie – spotkanie odbyło się z pracownikami 
szpitala, w którym uczestniczyli Starosta S. Cybula i Radny K. Korczyńskim, spotkanie 
to było kontynuacją spotkania,  które wcześniej odbyło się w siedzibie szpitala, 
uczestniczyli w nim lekarze, dyrekcja, szefowe oddziału. Natomiast o spotkanie 
 w starostwie poprosiły panie salowe, panie sprzątające, które wyraziły swoje obawy 
dotyczące dotychczasowej działalności, a także sfer finansowych. Przedstawiły duże 
rozbieżności pomiędzy finansowaniem osób zatrudnionych na umowę o pracę,  
a osobami zatrudnionymi na kontraktach. Relacje wynoszą 1 do 3 czyli tylko 30% 
pracowników personelu niższego i średniego posiada zatrudnienie na umowę o pracę, 
 a reszta jest na umowy na kontraktach. Pracownicy kontraktowi nie otrzymali 
dodatków, które otrzymują pracownicy na umowę o pracę  w związku z czym czują się 
pokrzywdzeni. Prosili o mediacje. Na spotkaniu z Panem Prezesem Jakubem 
Michalakiem Wicestarosta przedstawił ten problem, z  deklaracji wynikało, że te sprawy 
zostaną wyjaśnione i wypłacone jeszcze przez ten zarząd. Wicestarosta poinformował  
o niekorzystnych relacjach pracowników szpitala z pracodawcą i poinformował, że nie 
chce wypowiadać się za panią dyrektor jak współpracuje ze swoimi pracownikami, bo 
to nie są jego kompetencje. Uwagi dotyczyły sytuacji finansowej i małej liczby 
pracowników personelu niskiego i średniego. Podczas spotkań z oferentem 
przekazaliśmy informację o spółce, która deklaruje przejęcie szpitala drawskiego, 
padały informacje o tym, że relacje finansowe zostaną w zatrudnieniu zrównane do 
poziomu, którymi dysponuje cała korporacja AHP wyjaśniając, że nie będzie 
rozbieżności pomiędzy tym jak funkcjonuje i ile osób jest zatrudnionych w Drawsku 
Pom.  
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Głos zabrała Przewodnicząca Rady Powiatu mówiąc, że starostwo nie może 
podejmować takich decyzji oznajmiając, iż jest to informacja, która wcale nie musi być 
spełniona. 

 
 
Głos zabrał Wicestarosta M. Nagórski, który opowiedział o spotkaniu  

z dyrektorami PCKZIU oraz Zespołem Szkół w Drawsku Pomorskim, miało ono 
miejsce 15 listopada, uczestniczyła w nim Pani Naczelnik Edukacji, Wicestarosta 
Drawski oraz Pani Małgorzata Jasyk Wicedyrektor Zespołu Szkół w Drawsku Pom.  
oraz  Pani Mariola Puchalska- Dyrektor PCKZiU. Spotkanie dotyczyło wcześniejszych 
konsultacji nad możliwym podziałem lub też zmianą rozwoju i postawieniem na rozwój 
edukacji branżowej i technicznej w drawskich placówkach. Było to rozwinięciem tego 
co nauczyciele, kadra, pracownicy szkół odpowiadali w ankietach, które dyrektorzy 
przeprowadzili w swoich placówkach. Odniesiono się do historycznych zaszłości 
tworzenia PCKZIU stwierdzając, że sytuacja utworzonych centrów kształcenia 
zawodowego jest niekorzystna. W tamtym czasie był to dobry ruch, bo PCKZIU było 
tworzone w wielu miejscach w Polsce. Natomiast później likwidowano PCKZIU  
i zlikwidowali całkowicie szkolnictwo zawodowe. Zdania są rozbieżne gdyż pierwsza 
szkoła 100% pracowników zadeklarowała chęć zmiany PCKZIU, a druga szkoła 
zadeklarowała chęć pozostania przy obecnej formule. Wicestarosta poinformował, że 
propozycje przedstawi na Komisji Oświaty. Wicestarosta mówił o wynikach konsultacji 
w sprawie szpitala i zaznaczył, że  dobrze, że Przewodnicząca Rady zwróciła uwagę na 
to, by uzyskać na piśmie opinie od związków zawodowych. W następnej kolejności 
Wicestarosta poruszył temat opiekunki z Ukrainy. Wspomniał o dzieciach z Ukrainy, 
które są kierowane z agencji pośredniczącej.  Agencja ta zbiera pieniądze zarówno od 
rodziców za wkład w organizację oraz na opiekuna i tak było w zeszłym roku. Natomiast 
w tym roku pan, który jest przedstawicielem tej agencji nie wywiązał się z deklaracji. 
Zarząd zwrócił się do przedstawiciela tej agencji, aby uregulował swoje zobowiązania 
wobec dzieci i  opiekunki, która zostanie utrzymana i opłacona. 

 
Przewodnicząca Rady zabrała głos i dodała, że opieka nad dzieckiem jest 

odpowiedzialna, nie jest łatwa i dobrze by było, aby Pani otrzymywała wynagrodzenie. 
 

 
Punkt 11 

  
 

Przewodnicząca Rady Powiatu poinformowała, że zgodnie z porządkiem obrad 
Radni przejdą do kolejnego punktu, jakim są komunikaty i sprawy różne.  

 

Głos zabrał Wicestarosta M. Nagórski, który opowiedział o spotkaniach zarówno 
 z AHP jak i przedstawicielami Szpitali Polskich. Na spotkaniu Zarząd Poprosił ich 
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 o odpowiedź jak może wyglądać ścieżka działań zmierzających do przekształcenia 
sytuacji,  która nie będzie powodowała zagrożeń dla pacjentów i pracowników. 
Następnie Wicestarosta wspomniał, że otrzymał informację od Pana Adama Szlachty 
Prezesa NAFIS-u i od Jakuba Michalaka Prezesa Szpitali Polskich oraz Pawła 
Kazimierczaka wiceprezesa AHP dotyczące ścieżki działań zmierzającej do zmiany 
świadczeniodawcy realizującego w szpitalu w Drawsku Pomorskim umowę na 
udzielenie świadczeń opieki zdrowotnej zawartej z NFZ. Wicestarosta biorąc pod uwagę 
poziom zadłużenia spółki Szpitale Polskie SA. wobec grupy AHP oraz dobra pacjentów, 
powiedział, że grupa AHP rozważa możliwość podjęcia działań związanych z zakupem 
100% akcji Szpitali Polskich ze spłatą całkowitą zadłużenia tej spółki, a następnie 
przejęciem działalności szpitala w Drawsku Pomorskim przez grupę AHP, czyli spółkę 
NAFIS SA. Ścieżka  działań  ma na celu nakreślenie scenariusza zawierającego 
podsumowanie najważniejszych kwestii prawnych zmierzających do przejęcia 
działalności szpitala w Drawsku Pomorskim przez grupę AHP we współpracy ze 
Szpitalami Polskimi SA. oraz z powiatem Drawskim. Podstawowe założenia 
scenariusza działań opierają się na zawarciu pomiędzy spółką z grupy AHP, 
 a akcjonariuszami Szpitali Polskich warunkowej umowy nabycia 100% akcji Szpitale 
Polskie, której wejście w życie uzależnione byłoby od spełnienia następujących 
warunków łącznie: Punkt 1 Konwersji wierzytelności właścicielskich z tytułu pożyczek 
właścicielskich wobec Szpitali Polskich na akcje w podwyższonym kapitale 
zakładowym Szpitale Polskie. Punkt 2 Uzyskanie zgody Powiatu Drawskiego na 
zawarcie nowej  umowy dzierżawy nieruchomości z NAFIS. Warunkami do 
uzgodnienia między stronami stosunku prawnego (niegorsze niż w obecnej umowie). 
Uzyskanie promesy cesji na NAFIS SA. z kontraktu zawartego obecnie z Narodowym 
Funduszem Zdrowia przez Szpitale Polskie SA. Punkt 3 Wycofanie przez Zarząd 
wniosku Szpitali Polskich o ogłoszenie upadłości tej spółki. Punkt 4 Warunkowe 
nabycie majątku w tym przejęcie pracowników Szpitala w Drawsku Pomorskim przez 
NAFIS S. a. Punkt 5 Cesja umowy na udzielenie świadczeń medycznych w Drawsku 
Pomorskim przez Dyrektora Oddziału Wojewódzkiego NFZ na wspólny wniosek 
złożony przez Szpitale Polskie oraz NAFIS jako nabywcę majątku Szpitali Polskich. 
Realizacja powyższego scenariusza wymaga ścisłej współpracy oraz wsparcia ze strony 
Powiatu Drawskiego, które powinno znaleźć wyraz w formie odpowiedniej uchwały 
Rady Powiatu, wyrażającej zgodę na zawarcie nowej umowy dzierżawy z NAFIS SA. 
Warunki do uzgodnienia miedzy stronami stosunku prawnego (niegorsze niż w obecnej 
umowie).  W odniesieniu do nieruchomości będącej aktualnie w dzierżawie Szpitali 
Polskich SA.  na podstawie umowy dzierżawy z 20 grudnia 2011r. zawartej pomiędzy 
Szpitalami Polskimi, a Powiatem Drawskim. 

Przewodnicząca Rady Powiatu zabrała głos i poprosiła o zabranie głosu Pana 
Starostę S. Cybulę. 

Głos zabrał Starosta Stanisław Cybula uzupełnił wypowiedź Wicestarosty mówiąc, 
że przedstawili najkorzystniejszy porządek rzeczy ze strony Zarządu. Starosta S. Cybula 
powiedział, że rozmawiał z Prezesem Szlachtą i prosił go o to, aby stanowisko było 
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wspólne, ponieważ miał na spotkaniu Pana Prezesa Michalaka i Panią Dyrektor Dzieżę. 
Prezes zadeklarował, że takie stanowisko niebawem prześle.  Następnie po 
szczegółowym przeanalizowaniu tego stanowiska ze strony starostwa, przez  
prawników powiatu i omówieniu w szczegółach na zarządzie z udziałem Komisji 
Zdrowia Zarząd przedłoży i poprosi Wysoką Rade o zajęcie stanowiska, 
najprawdopodobniej to będzie nadzwyczajna sesja Rady Powiatu ponieważ oni nie 
ukrywają i jeszcze w rozmowie telefonicznej potwierdzili jeżeli Rada Powiatu 
zdecyduje, że przyjmujemy ten tok postępowania ich działań, które tutaj są opisane to 
finalizacja  może nastąpić jeszcze z końcem roku pod warunkiem, że Narodowy 
Fundusz Zdrowia zgodzi się na taką propozycję, a wygląda na to, że wszystko idzie 
  w dobrym kierunku. Były wątpliwości odnośnie realizacji tej umowy, którą mamy 
podpisaną, że Szpitalami Polskimi.  

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Powiatu i zapytała Radnych czy mają jeszcze 
komunikaty sprawy różne. 

Wicestarosta M. Nagórski zabrał głos i odczytał w komunikatach informacje 
 z Wydziału Ochrony Zdrowia na temat szczepień oraz ilości zakażeń w ostatnim czasie. 
Następnie Starosta podał w procentach kształtujące się ilości pełnych zaszczepień: 
Gmina Wierzchowo 52,8%, Gmina Drawsko Pomorskie 52,8%, Kalisz Pomorski 
50,7%, Złocieniec 48,0%, Czaplinek 44%. W następnej kolejności Starosta 
poinformował, że łączny wskaźnik dla całego powiatu wynosi 49,39%, jest to wzrost  
o około 2% od ubiegłego tygodnia dodając, że odpowiedzialność rośnie, ale 
niewystarczająco.  

Przewodnicząca Rady Powiatu zabrała głos i zadała pytanie Wicestaroście 
odnośnie liczby zakażonych. 

Wicestarosta M. Nagórski w odpowiedzi na zadane pytanie odpowiedział że w dniu 
wczorajszym o godzinie 12:00 było 19 osób oraz oznajmił, że w dniu wczorajszym 
zmarły także 2 osoby z  powodu COVID-a dodając, iż były to osoby z chorobami 
współistniejącymi oraz poinformował, że 826 osób objętych jest kwarantanną  
w Powiecie Drawskim. W dalszej kolejności Starosta oznajmił, że wykonanych zostało 
126 testów, w tym 22 testy były pozytywne na obecność COVID-a. 

Przewodnicząca Rady Powiatu zadała pytanie czy uczestnicy zdalni chcą zająć 
stanowisko lub wypowiedzieć się w sprawach różnych. 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady K. Korczyński, który chciał poinformować, 
że mieszkaniec Powiatu Drawskiego ze Złocieńca Jakub Pawłowicz zdobył 3 miejsce 
w mistrzostwach świata w karate, zawody te odbywały się po raz pierwszy  w Polsce  
w historii Karate Japońskiego. Następnie Wiceprzewodniczący poinformował, że  
w zawodach brało udział brało  683 zawodników z 33 krajów, a mieszkaniec Powiatu 
Drawskiego zdobył puchar w walkach karate w kategorii do 75 kg. 
Wiceprzewodniczący zaproponował Staroście Drawskiemu, że trzeba znaleźć czas  
i podziękować zwycięzcy za promowanie Powiatu. 
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Radna Grażyna Buczek zadała pytanie do Przewodniczącej Rady dotyczące 
odpowiedzi na pytania. które zadała. 

 

Głos zabrał Starosta S. Cybula, Który odpowiedział Radnej G Buczek, że Zarząd 
udzieli odpowiedzi na pytania dotyczące inwestycji udzieli na piśmie. 

 

Radna G. Buczek zadała pytanie odnośnie zadań inwestycyjnych oraz zapytała czy 
jest jakaś metodologia przyjęta lub jakiś klucz do zadań inwestycyjnych, a następnie 
wspomniała, że Gmina Złocieniec jest najbiedniejszą gminą z najniższym wskaźnikiem 
na 1 mieszkańca  w Powiecie Drawskim oraz gmina Złocieniec posiada najdłuższą ilość 
dróg powiatowych, a także chciała się dowiedzieć jaka jest zasada przyznawania 
pieniędzy na inwestycje drogowe. 

Głos zabrał Zbigniew Chołuj i w nawiązaniu do wypowiedzi Radnej G. Buczek 
odpowiedział, że Radna G. Buczek jest w błędzie jeśli chodzi o długość dróg 
powiatowych. Dalej Radny Z. Chołuj odpowiedział, że  Gmina Złocieniec nie jest gminą 
z największą ilością dróg powiatowych informując, że największa długością dróg 
powiatowych  znajduje się  w Gminie Czaplinek.   

Głos zabrała Radna G. Buczek i poprosiła o wykaz gdzie i w której gminie jest 
największa ilość dróg. 

 

Punkt 12 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu w związku z wyczerpaniem porządku obrad  
o godzinie 10:45 zamknęła XLI sesję Rady Powiatu Drawskiego i poinformowała 
Radnych, że protokół z sesji będzie wyłożony do wglądu w Wydziale Biuro Rady 
Powiatu. 

 

 

    
    Protokołowała                 Przewodnicząca Rady 
 
Joanna Rudziewicz                                 Urszula Ptak 
 
 
Sporządziła: Joanna Rudziewicz 
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